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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXIX/22 

LXIX Sesja w dniu 27 października 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 27 października 2022 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 16:32 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXIX sesję Rady Gminy Świerklaniec, 

po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.  W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zawnioskował o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 

nr 532 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok oraz projektu uchwały nr 533 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 

2037.  Dalszej kolejności zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały nr 540 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok oraz projektu uchwały 

nr 541 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2022 – 2037. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wycofania z porządku obrad projektu uchwały nr 532 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 

rok.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (3) 

Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Jerzy Siwy 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wycofania z porządku obrad projektu uchwały nr 533 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 - 2037.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (3) 

Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Jerzy Siwy 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały nr 540 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (3) 

Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Jerzy Siwy 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały nr 541 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (3) 

Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Jerzy Siwy 

 

Po wprowadzonych zmianach porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2021/2022. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 532 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 533 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 540 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 541 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 534 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 535 w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Tras 

Rowerowych na obszarze gmin Powiatu Tarnogórskiego na lata 2022 - 2030”. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 536 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 537 w sprawie przyjęcia aktualizacji Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Świerklaniec na lata 2017 – 2025. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 538 w sprawie nadania nazwy ulica „Szafirowa” 

w sołectwie Nakło Śląskie.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 539 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej.  

14. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych.  

15. Przyjęcie protokołów z sesji uroczystej w dniu 26.09.2022 r., sesji w dniu 29.09.2022 r. 

oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 17.10.2022 r. 

16. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

18. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

19. Zakończenie. 

 

3. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

2021/2022. 

Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022, 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 532 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2022 rok.  

Projekt uchwały wycofany z porządku obrad.  
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 533 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 - 2037. 

 Projekt uchwały wycofany z porządku obrad. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 540 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2022 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 540 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy na 2022 rok. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 540 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (3) 

Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Jerzy Siwy 

Uchwała Nr LXIX/510/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 541 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 - 2037. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 541 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 
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W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037 wynikają ze zmian wprowadzonych do 

budżetu gminy na 2022 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 541 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (3) 

Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXIX/511/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

na lata 2022 – 2037, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Pan Jarosław Wasąznik, Przewodniczący Rady Gminy, ogłosił 5 minut przerwy.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 534 w sprawie emisji obligacji oraz 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 534 

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  
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W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Aesco Group, poinformował, że w Gminie 

Świerklaniec były już emitowane obligacje. W dalszej części poinformował, że duża ilość 

samorządów korzysta z tego typu finansowania działania, wśród sąsiednich jednostek 

samorządu terytorialnego są to np. Gmina Ożarowice, Bobrowniki, Psary oraz 

Siemianowice Śląskie. Następnie poinformował, że obecnie emisja obligacji jest związana 

z pokryciem deficytu w budżecie gminy, ponieważ mogą one być zaciągane zarówno na 

finansowanie zadań jak i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Zaznaczył, że 

obligacje komunalne to najbezpieczniejsza forma finansowania. W dalszej kolejności 

przedstawił porównanie kredytów i obligacji. Następnie poinformował, że w omawianym 

projekcie uchwały emisja obligacji komunalnych została podzielona na 12 serii po 

500.000,00 zł. Nadmienił, że obligacje są emitowane do danej kwoty, a co za tym idzie, ich 

ilość zależy od zapotrzebowania. W związku z tym, w bieżącym roku można wyemitować 

obligacje na np. 4.000.000,00 zł, a z pozostałej części zrezygnować lub przełożyć ich emisje 

na przyszły rok. W dalszej części poinformował, że po podjęciu niniejszej uchwały zostanie 

ona przesłana do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w celu zaopiniowania. 

Dodał, że dopiero po uzyskaniu pozytywnej instytucji kontrolnej, będzie można przystąpić 

do realizacji procedury emisji obligacji. W dalszej kolejności poinformował, że obligacje 

będą realizowane w emisji zamkniętej, która będzie skierowana do liczby podmiotów nie 

większej, niż 150. Oznacza to, że emisja obligacji komunalnych będzie realizowana przez 

bank wybrany w postępowaniu posiadającym znamiona postępowania zamówień 

publicznych.     

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że projekt uchwały powinien zostać uzupełniony 

o uzasadnienie finansowe.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że w przyjętym 

budżecie gminy wskazano, że występujący w budżecie deficyt zostanie sfinansowany przez 

wyemitowanie obligacji, w związku z czym omawiany projekt uchwały jest realizacją 

założeń obowiązującego budżetu, co stanowi najlepsze uzasadnienie finansowe, dlaczego 

ten krok jest teraz podejmowany.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z prośbą o przedstawienie wysokości kosztów obligacji 

i wskazanie szacunkowej kwoty do spłaty. 
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• Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Aesco Group, poinformował, że marża będzie 

kształtowała się na poziomie około 1 %, do tego należy doliczyć WIBOR, w związku z tym 

szacowane odsetki w całym okresie finansowania mogą wynieść około 1.500.000,00 zł. 

W dalszej kolejności zaznaczył, że obecnie występuje bardzo wysoka inflacja na poziomie 

blisko 20 %. Nadmienił, że zgodnie z aktualnymi prognozami finansowymi, w kolejnych 

latach inflacja nie będzie spadać. W dalszej kolejności przedstawił wpływ inflacji na emisje 

obligacji i realizację zadań inwestycyjnych.  

• radny Łukasz Lesik przytoczył treść § 53 ust. 2 statutu Gminy Świerklaniec, dotyczący 

elementów składowych projektu uchwały. W dalszej kolejności wyraził swoją opinię, że 

uzasadnienie finansowe jest ważne, szczególnie w takich uchwałach, które będą 

opiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej przesyłana jest wyłącznie uchwała, natomiast uzasadnienie jest 

sporządzane wyłącznie dla radnych. Nadmienił, że w tym wypadku można wyjaśnić 

wszelkie wątpliwości w trakcie posiedzenia Rady Gminy.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił uwagę, że omawiane obligacje w wysokości 6.000.000,00 zł 

stanowią nową emisję. Dodał, że po podjęciu niniejszej uchwały całkowita ilość 

wyemitowanych obligacji wyniesie 22.000.000,00 zł. W dalszej kolejności przytoczył treść 

§ 2 projektu uchwały nr 534 i wyraził swoją niepewność czy środki pozyskane w wyniku 

emisji obligacji będą przeznaczone na budowę kanalizacji, ponieważ w cytowanym 

fragmencie jest mowa o finansowaniu planowanego deficytu i spłacie wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z zapytaniem, czy emisja 

obligacji jest dedykowana do danej inwestycji, czy istnieje możliwość przekazania środków 

pozyskanych w wyniku ich emisji na sfinansowanie innych inwestycji.    

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zadania pod nazwą „Budowa 

kanalizacji sanitarnej i deszczowej na terenie Gminy Świerklaniec” cechuje się dużą 

zmiennością w zakresie terminu realizacji poszczególnych części składowych, a co za tym 

idzie trudno określić jednoznacznie, jakie płatności będą realizowane w danym okresie, 

ponieważ jest zależne od etapu technicznego realizacji prac.   

• Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Aesco Group, poinformował, że obligacje są 

emitowane na pokrycie deficytu występującego w budżecie gminy, wynikającego 
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z załącznika zawierającego zadania inwestycyjne, wśród który zostało wymienione zadanie 

pod nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej na terenie Gminy Świerklaniec”. 

Nadmienił, że ze względu na fakt, że duże inwestycje są związane z ryzykiem dotyczącym 

przesunięcia planowanych terminów realizacji, dlatego cel emisji obligacji nie jest 

określony jako sfinansowanie konkretnej inwestycji tylko jako pokrycie deficytu budżetu 

gminy.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, wyraził swoją opinie, że zadanie 

związane z budową kanalizacji na terenie Gminy Świerklaniec jest jednym z nielicznych 

zadań inwestycyjnych. Dodał, że pozostałe zadania są małe. 

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) przypomniał, że oprócz budowy kanalizacji na terenie 

gminy dużym zadaniem inwestycyjnym jest również realizacja II etapu modernizacji 

budynku Ośrodka Zdrowia w Świerklańcu.   

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, jaka będzie wysokość odsetek, zakładając, 

że Gmina Świerklaniec wyemituje 6.000.000,00 zł obligacji, a WIBOR pozostanie na 

obecnym poziomie, bez uwzględnienia wysokości marży.  

• Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Aesco Group, przedstawił sposób obliczenia odsetek. 

Zaznaczył, że odsetki są obliczane od momentu emisji obligacji i od wysokości rzeczywistej 

emisji.  

• radny Wojciech Bacik zwrócił się z prośbą, o przedstawienie kosztu obsługi emisji obligacji. 

• Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Aesco Group, poinformował, że koszty emisji są 

związane jedynie z odsetkami, które są obliczane od wysokości wyemitowanych obligacji. 

Nadmienił, że koszt obsługi jest naliczany przy emisji obligacji w wysokości 25.000,00 zł    

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się zapytaniem, czy przedstawiona kwota odsetek dotyczyła 

1 roku, czy była to duma odsetek, które gmina poniesie przez cały okres spłaty 

wyemitowanych obligacji.  

• Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Aesco Group, przedstawił szczegółowo sposób 

wyliczenia odsetek. 

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) poprosił o wskazanie jak będzie kształtować się kwota 

odsetek, przy założeniu, że WIBOR wyniesie średnio 6 %. 

• Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Aesco Group, przedstawił aspekty, które wpływają 

na wysokość odsetek i przedstawił szacunkowe obliczenia. 
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• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy została przeprowadzona symulacja, 

porównująca koszty zaciągnięcia kredytu z kosztami emisji obligacji, aby dokonać wyboru 

korzystniejszego wariantu.  

• Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Aesco Group, poinformował, że koszty zaciągnięcia 

kredytu i emisji obligacji kształtują się na podobnym poziomie. W dalszej części, 

przedstawił argumenty świadczące o tym, że emisja obligacji, jest lepszym rozwiązaniem.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 534 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (2) 

Kazimierz Flakus, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXIX/512/22 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 



11 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 535 w sprawie przyjęcia „Programu 

Rozwoju Tras Rowerowych na obszarze gmin Powiatu Tarnogórskiego na 

lata 2022 - 2030”. 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 535 w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Tras Rowerowych na obszarze gmin 

Powiatu Tarnogórskiego na lata 2022 - 2030”. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Aleksander Kopia, Oficer Rowerowy Powiatu Tarnogórskiego, poinformował, że 

omawiany dokument powstał z inicjatywy Powiatu Tarnogórskiego przy współpracy 

i współfinansowaniu gmin należących do wspomnianego powiatu. Dodał, że Program 

Rozwoju Tras Rowerowych umożliwi pozyskanie środków zewnętrznych pochodzących 

m.in. z funduszy unijnych na budowę ścieżek rowerowych. Nadmienił, że działania w tym 

zakresie będą musiały być podejmowane przez co najmniej 2 gminy. W dalszej kolejności 

poinformował, że ścieżki rowerowe powinny być budowane w taki sposób, aby zapewnić 

komunikacje pomiędzy sąsiednimi gminami. 

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy przebieg ścieżek rowerowych 

przedstawiony na mapach, zaplanowany wzdłuż drogi wojewódzkiej DW911 w Świerklańcu 

i Orzechu, był konsultowany z Zarządem Dróg Wojewódzkich. 

• Pan Aleksander Kopia, Oficer Rowerowy Powiatu Tarnogórskiego, poinformował, że 

przebieg tras nie był konsultowany z Zarządem Dróg Wojewódzkich oraz z Generalną 

Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. Jednak wystąpiono do omawianych instytucji 

o przedstawienie lokalizacji planowanych inwestycji. Nadmienił, że planowana lokalizacja 

dróg rowerowych była na bieżąco konsultowana z przedstawicielami gmin i opracowywana 

na podstawie otrzymanych danych. 

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem dotyczącym finansowania realizacji 

inwestycji związanych z budową ścieżek rowerowych w ciągu dróg wojewódzkich i dróg 

krajowych. 

• Pan Aleksander Kopia, Oficer Rowerowy Powiatu Tarnogórskiego, poinformował, że ideą 

utworzenia niniejszego opracowania było powstanie możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych, które wraz z wkładem własnym umożliwią realizację inwestycji. 
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• radny Michał Nolewajka poinformował, że przebieg jednej z dróg rowerowych został 

poprowadzony przez drogę prywatną, która jest zamknięta szlabanem i niedopuszczona do 

ruchu publicznego. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy na etapie projektowania 

będzie można wprowadzić zmiany przebiegu ścieżki rowerowej, czy przed jej 

wprowadzeniem będzie konieczna zmiana niniejszego opracowania. 

• Pan Aleksander Kopia, Oficer Rowerowy Powiatu Tarnogórskiego, poinformował, że prace 

projektowe będą prowadzone w taki sposób, aby w jak największym stopniu zachować 

planowane przebiegi, jednak w uzasadnionych przypadkach zmiany będą możliwe. 

Nadmienił, że w tym przypadku najważniejszy jest zakres inwestycji. W dalszej części 

przytoczył przykład budowy ścieżek rowerowych realizowanej przez Miasto Tarnowskie 

Góry. 

• radny Michał Nolewajka (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy budowa ścieżek 

rowerowych w Mieście Tarnowskie Góry była poprzedzona opracowaniem podobnego 

programu.  

• Pan Aleksander Kopia, Oficer Rowerowy Powiatu Tarnogórskiego, poinformował, że 

w Tarnowskich Górach przed rozpoczęciem budowy dróg rowerowych był opracowany 

obszerny i szczegółowy program w tym zakresie. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) poinformował, że 

w Mieście Tarnowskie Góry był opracowany program funkcjonalno – użytkowy oraz 

koncepcja dróg rowerowych. Nadmienił, że w omawianym projekcie uchwały mamy do 

czynienia z porozumieniem międzygminnym, w którym zostają wskazane połączenia 

pomiędzy gminami.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 535 w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Tras Rowerowych 

na obszarze gmin Powiatu Tarnogórskiego na lata 2022-2030”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXIX/513/22 w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Tras Rowerowych na obszarze 

gminy Powiatu Tarnogórskiego na lata 2022 - 2030”, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 536 w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 536 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu 

chronionym. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu, 

przedstawiła szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w wydzielonym 

z mieszkaniowego zasobu gminy, mieszkaniu chronionym. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 536 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w mieszkaniu chronionym.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 
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NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXIX/514/22 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w mieszkaniu chronionym, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 537 w sprawie przyjęcia aktualizacji 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Świerklaniec na 

lata 2017 – 2025.  

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 537 w sprawie przyjęcia aktualizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Świerklaniec na lata 2017 – 2025. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu, 

poinformowała, że Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych została 

zaktualizowana ze względu na brak trzech elementów, które zgodnie z ustawą o pomocy 

społecznej są wymagane. Ponadto, aktualizacji podlegały kwestie diagnozy. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 537 w sprawie przyjęcia aktualizacji Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Świerklaniec na lata 2017 – 2025.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 
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NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXIX/515/22 w sprawie przyjęcia aktualizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Świerklaniec na lata 2017 – 2025, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 538 w sprawie nadania nazwy ulica 

„Szafirowa” w sołectwie Nakło Śląskie. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 538 

w sprawie nadania nazwy ulica „Szafirowa” w sołectwie Nakło Śląskie. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że projekt uchwały jest 

konsekwencją wniosku współwłaścicieli nieruchomości stanowiącej drogę wewnętrzną, 

łączącą ulicę Sławomira Mrożka i Wisławy Szymborskiej w Nakle Śląskim. Dodała, że 

zaproponowana nazwa uzyskała pozytywną opinię Zebrania Wiejskiego.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 538 w sprawie nadania nazwy ulica „Szafirowa” w sołectwie 

Nakło Śląskie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 
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NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwał Nr LXIX/516/22 w sprawie nadania nazwy ulica „Szafirowa” w sołectwie Nakło Śląskie, 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 539 w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 539 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że 

omawiany projekt uchwały powstał w konsekwencji podjęcia uchwały w sprawie 

częściowego zwolnienia z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi osób, których 

dochód w gospodarstwie domowym nie przekracza kwoty uprawniającej do skorzystania 

z świadczeń Pomocy Społecznej. W związku z tym, konieczna jest modyfikacja wzoru 

deklaracji, która jest uzupełniona o dwa wiersze, które uwzględniają wprowadzoną zniżkę.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 539 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LXIX/517/22 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

14.  Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych.  

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych składanych do Wojewody Śląskiego, stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu.  

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych składanych do Wójta Gminy Świerklaniec, stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.  

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych składanych do Przewodniczącego Rady Gminy 

Świerklaniec, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

15. Przyjęcie protokołu z sesji uroczystej w dniu 26.09.2022 r., sesji w dniu 

29.09.2022 r., sesji nadzwyczajnej w dniu 17.10.2022 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołów, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji uroczystej w dniu 26.09.2022 r., sesji w dniu 

29.09.2022 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 17.10.2022 r. zostają przyjęte bez konieczności 

głosowania.  
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16. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, w uzupełnieniu przedstawionego sprawozdania, przedstawił 

szczegółowe informacje odnośnie narady techniczno – gospodarczej organizowanej przez 

Regionalnego Dyrektora Lasów Państwowych w Katowicach, związanej z realizacją 

harmonogramu pracy nad nowym Planem urządzenia lasów dla Nadleśnictwa Świerklaniec. 

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poinformował, że w poprzednim planie 

zagospodarowania lasów, była zaplanowana mniejsza wycinka drzew, niż ostatecznie 

została wykonana. Nadmienił, że dochodzi od wycinki drzew, które jeszcze nie urosły, 

w związku z czym nie mają odpowiedniej wartości. W dalszej części podał przykład wycinki 

dębów, których pierśnica wyniosła 15-20 cm, co świadczy o tym, że dopiero zaczęło rosnąć. 

Następnie przedstawił informacje na temat zmiany nasadzeń z dębowego – sosnowego na 

świerkowy. W dalszej kolejności przedstawił opinię, na temat prowadzonej gospodarki 

leśnej.  

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym stopnia realizacji przejęcia 

gruntów tworzących ul. Skowronków w Nowym Chechle. W dalszej części odniósł się do 

kwestii wysokości ofert w przetargach, w których zbyciu podlegały nieruchomości 

zlokalizowane w ciągu ul. Wapiennej w Nakle Śląskim. Następnie wyraził swoją opinię, że 

można było wstrzymać się ze zbyciem omawianych nieruchomości i rozważyć realizację 

innych zadań na omawianych nieruchomościach. 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że nieruchomości stanowiące 

drogę ul. Skowronków w Nowym Chechle, są sukcesywnie przejmowane od mieszkańców, 

którzy chcą je przekazać, przy założeniu, że nie widnieje na nich obciążenie hipoteką. 

W dalszej części poinformowała, że nieruchomości zlokalizowane w ciągu ul. Wapiennej 

w Nakle Śląskim w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego są przeznaczone 

pod tereny wolne od zabudowy wykorzystywane rolniczo. Dodała, że nieruchomości 

zostały zbyte w przetargu nieograniczonym w przypadku nieruchomości mniejszych, niż 

3000 m, a w przypadku większych nieruchomości był to przetarg ograniczony do osób 

posiadających wykształcenie rolnicze. Nadmieniła, że kilkanaście razy podjęto próbę zbycia 
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omawianych nieruchomości, za każdym razem wartość nieruchomości była ponownie 

szacowana. 

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, kiedy będzie realizowana przebudowa 

ul. Młyńskiej w Świerklańcu. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że przebudowa ul. Młyńskiej 

w Świerklańcu będzie realizowana ze środków pochodzących z Polskiego Ładu. Ponadto, ze 

wskazanych środków będzie realizowana budowa ul. Obłoków w Nakle Śląskim oraz 

budowa 3 chodników w ciągu ul. Powstańców i Szopena w Nakle Śląskim, a także w ciągu 

ul. Nakielskiej w Orzechu oraz zadanie dotyczące Alei Lipowej w Nakle Śląskim. Nadmieniła, 

że do ogłoszenia przetargu niezbędne jest zabezpieczenie wkładu własnego, który dla 

wymienionych zadań wynosi 750.000,00 zł. Dodała, że podjęcie uchwały w sprawie emisji 

obligacji umożliwi zabezpieczenie niezbędnych środków, w związku z tym na sesji 

w listopadzie zostaną zaproponowane stosowane zmiany do budżetu gminy. Następnie 

zostanie ogłoszony przetarg.  

• rady Łukasz Lesik zwrócił się z prośbą o przekazanie dla druhów z Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Orzechu od Komendanta Straży Pożarnej z Tarnopola życzeń, aby nowy 

samochód lekki służył jak najdłużej i był bezawaryjny. Dodał, że przekazany samochód 

Lublin, do tej pory służy mieszkańcom Tarnopola i już podwoił przebieg. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że przekaże życzenia. W dalszej 

części poinformował, że w dniu dzisiejszym Radni mieli możliwość zobaczyć samochód, 

który został zakupiony na potrzeby jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

17. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
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18. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Tomasz Kania poinformował, że Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej dokonał kontroli 

działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerklańcu w roku 2021. 

• radny Eugeniusz Wajs przeprosił Panią Martę Loskę, Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, za sytuacje, która miała miejsce na wspólnym posiedzeniu Komisji w miesiącu 

sierpniu.   

• radny Mirosław Bacik zwrócił się z prośbą, aby rozważyć możliwość wprowadzenia znaku 

informującego o konieczności zjazdu rowerzystów do prawej krawędzi, przy zjeździe na 

ul. Główną w Świerklańcu. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że podejmie działania w tym 

zakresie.  

• radny Michał Nolewajka (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że problem może zostać 

rozwiązany w trakcie odtwarzania nawierzchni po budowie kanalizacji na wskazanej 

nieruchomości, gdzie dojdzie do ponownego wykonania oznakowania poziomego drogi, 

m.in. również w zakresie ruchu rowerowego. 

 

19. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:32 

zamknął LXIX sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


